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Algemeen bestuur Veiligheidsregio  
Noord-Holland Noord 

Datum 26 mei 2023 
Tijd 10.15-12.15 uur 
Locatie Raadzaal gemeente Schagen, Laan 19, 1741 EA Schagen 
Voorzitter Burgemeester Schouten (tot 10.43 uur vicevoorzitter Nieuwenburg) 
Status Vastgesteld 7 juli 2023 
 

1 Opening 
Vicevoorzitter burgemeester Nieuwenburg opent de vergadering. Voorzitter burgemeester 
Anja Schouten zal later aanwezig zijn. 
 
In verband met een aantal nieuwe aanwezigen volgt een voorstelrondje. 
 

1.1 Vaststellen agenda  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

1.2 Mededelingen 
 
Afmeldingen: 
De volgende personen hebben zich afgemeld: 

 Burgemeester De Boer, gemeente Den Helder 
 Burgemeester Van Dam, gemeente Hollands Kroon 
 Burgemeester Van Zuijlen, gemeente Enkhuizen 
 Gemeente Castricum in verband met vertrek burgemeester Mans 
 Burgemeester Voskuil, gemeente Bergen (later aanwezig) 
 Mevrouw Ringnalda, OM 

 
• Vanmiddag is er een themamiddag zorg & veiligheid in Hotel Marktstad. Om 12.15 uur 

staat daar de lunch klaar en om 13.00 uur start het programma. 
• De termijnagenda is bijgesloten ter informatie. 
• De Bestuurs-2-daagse vindt dit jaar op 12 en 13 oktober plaats in Den Helder. 
• Aan het eind van de vergadering wordt afscheid genomen van burgemeester Uitdehaag. 
• In overleg met de heer Streng (burgemeester gemeente Medemblik) wordt er op een 

andere passende manier afscheid van hem genomen.  
• Invulling vacature discussiegroep bestuurlijke inrichting: op 26 april is de uitvraag 

gedaan. De heer Van den Hengel, burgemeester Opmeer, heeft zich hiervoor 
aangemeld.  

 
1.3 Ingekomen en verzonden stukken 

Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
Mededeling over vogelgriep: 
Burgemeester Van Kampen deelt mee dat de VRNHN benaderd is om een rol te spelen in 
het kader van de vogelgriep. Vanuit crisisbeheersing wordt de rol opgepakt, d.w.z. de 
natuurbeheerorganisaties worden bij elkaar gebracht om te zien hoe vogels geruimd 
moeten gaan worden. De VRNHN heeft dus een coördinerende rol en zorgt ervoor dat 
betrokken partijen bij elkaar worden gebracht. 
 
Burgemeester Bonsen-Lemmers vraagt of de rol van de VRNHN geduid kan worden 
middels een brief of persbericht. Burgemeester Van Kampen geeft aan dat dit wordt 
opgepakt. Actie. 
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1.4 Vaststelling verslag vergadering Algemeen Bestuur d.d. 17 maart 2023 
 
Besluit: 
Het verslag wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  
 

2 Ter bespreking 
2.1 Eindadvies Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg 

Burgemeester Wortelboer, plaatsvervangend portefeuillehouder Bevolkingszorg, geeft een 
korte toelichting. Het stuk is eind 2022 al ter consultatie voorgelegd. Het advies past bij de 
werkwijze van de VRNHN en burgemeester Wortelboer stelt voor het eindadvies vast te 
stellen.  
 
Burgemeester Uitdehaag vraagt bij de uitwerking aandacht voor de eilandpositie. 
 
Besluit: 
Het AB besluit: 
1. kennis te nemen van de brief V005-2023 van het Veiligheidsberaad.  
2. het Eindadvies Uniform Kwaliteitsniveau Bevolkingszorg vast te stellen.  
3. Het besluit van de VRNHN omtrent dit voorstel voor 22 september 2023 kenbaar te maken 

aan het Veiligheidsberaad, secretaris Bevolkingszorg.  
 

2.2 Waarschuwings- en alarmeringsstelsel (WAS) fasering 
Burgemeester Pijl geeft een korte toelichting, namens portefeuillehouder Bevolkingszorg, 
burgemeester De Boer.  
Het WAS (eigendom van de staat) is ingehaald door de tijd en grotendeels ingehaald door 
NL Alert. In 2016 zijn in onze regio de sirenes voor het laatst gebruikt. Scenario’s voor 
uitfasering van het systeem zijn uitgewerkt en de VRNHN zal het standpunt inbrengen in de 
RCDV en daarna in het Veiligheidsberaad. Burgemeester Pijl verwijst naar het voorgestelde 
advies en adviseert dit in te brengen in het Veiligheidsberaad.  
 
Burgemeester Van den Hengel vraagt bij het uitfaseren van het WAS in vergrijsde 
gemeenten aandacht voor communicatie richting oudere burgers die minder bekend zijn 
met NL alert.  
 
Burgemeester Uitdehaag merkt op dat NL Alert prima werkt, maar als de stroom uitvalt en 
de infrastructuur ligt plat, moet men zich realiseren dat de WAS-palen nog een functie 
hebben. Hij is niet tegen het uitfaseren van het WAS, maar is het niet eens met de 
opmerking dat het WAS geen functie meer heeft.  
Burgemeester Pijl antwoordt dat de afweging bij het voorgestelde advies is dat de 
meerwaarde van het WAS niet opweegt tegen de kosten. 
 
Besluit: 
Het algemeen bestuur besluit conform het voorstel: 
1. het standpunt in te nemen het WAS systeem vanaf 2025 uit te faseren, conform de 

conclusie in het voorliggende onderzoeksrapport. Dit sluit aan op de huidige werkwijze in 
de regio Noord-Holland Noord.  

2. aan dit standpunt als interne randvoorwaarde te koppelen dat de afdeling Risico- en 
Crisisbeheersing een gedegen plan opstelt en implementeert om de beperkte 
gebruiksmogelijkheden van NL-Alert bij (stroom)uitval te ondervangen;  

3. te besluiten in de tussentijd uit te gaan van de huidige situatie en derhalve geen nieuwe 
WAS masten meer te laten bijplaatsen, met als aanvullende afspraak dat de gemeenten 
wel nog meewerken aan verplaatsingen van WAS masten.  

4. na besluitvorming in het Algemeen Bestuur het standpunt van de VRNHN in te brengen 
in de Raad van Commandanten Directeuren Veiligheidsregio’s (RCDV) en uiteindelijk in 
het Veiligheidsberaad.    
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2.3 Rode dradenanalyse GRIP incidenten 

Burgemeester Van Kampen, portefeuillehouder Crisisbeheersing, geeft een korte 
toelichting. 
GRIP-incidenten worden al jaren intern geëvalueerd en er wordt jaarlijkse gerapporteerd 
aan de Inspectie Justitie en Veiligheid waarbij wordt aangegeven wat goed is gegaan en 
wat beter kan of moet. De punten op basis waarvan wordt geëvalueerd moeten vastgelegd 
worden. Deze rode draden worden eerst voorgelegd aan het algemeen bestuur en op basis 
daarvan kunnen evaluaties opgestuurd worden naar de Inspectie. De Inspectie heeft al 
aangegeven dat de evaluaties van de VRNHN voldoen. 
 
Het algemeen bestuur heeft geen vragen of opmerkingen. 
 
Besluit: 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de ‘Rode dradenanalyse 2022’. 
 

2.4 Asiel 
Burgemeester Van Kampen, portefeuillehouder Asiel, geeft een mondelinge toelichting. 
Een aantal weken geleden is in overleg met de voorzitter, burgemeester Schouten, een 
brief gestuurd naar de colleges over de noodzaak van extra opvangplekken voor 
vluchtelingen.  
Volgens de (aanstaande) Spreidingswet moet iedere gemeente een aantal asielzoekers 
opvangen. Als regio doen we dit gezamenlijk in plaats van als individuele gemeenten. In de 
brief is tevens een overzicht opgenomen met de stand van zaken betreffende de 
huisvesting van statushouders. Het aantal statushouders voor de 2e helft van 2023 is fors 
verhoogd, dat is een uitdaging. Door het versneld huisvesten van statushouders komen er 
weer plekken vrij voor asielzoekers.  
In NHN gaan we ervan uit dat we ons best doen en al gedaan hebben, en de boodschap 
richting de Staatssecretaris zal zijn dat hij eerst andere regio’s moet benaderen voor extra 
opvangplekken. 
Burgemeester Van Kampen geeft aan dat er in de regio toch nog voor ca. 800 asielzoekers 
structurele opvang gezocht wordt en zij roept alle gemeenten op om hiermee serieus aan 
de slag te gaan.  
 
Burgemeester Van den Hengel heeft waardering voor degenen die zich inspannen voor 
opvang van vluchtelingen, maar heeft er moeite mee hoe het Kabinet nu acteert. Hij geeft 
aan dat collega’s uit Limburg een statement hebben gestuurd. Er moet iets aan de instroom 
van asielzoekers worden gedaan maar vanuit Den Haag gebeurt er in dit kader niets. Hij 
vraagt of er draagvlak is voor het afgeven van een signaal vanuit NHN. 
Burgemeester Ten Bruggencate is van mening dat dit gremium er niet is om hierover 
uitspraken te doen, ook al vinden we er iets van. In de rol van burgemeester moeten we 
doen wat onze taak is, constructief en oplossingsgericht. 
Burgemeester Van den Hengel geeft aan dat hij loyaal is, zijn wettelijke taken uitvoert en 
achter constructief beleid staat. Dat neemt niet weg dat hij van mening is dat er in Den 
Haag niets gebeurt om de vluchtelingenstroom te beperken. 
Burgemeester Van Kampen merkt op dat het standpunt van Limburg wellicht mooi is, maar 
wij gaan er niet over en hebben een taak. Het signaal van NHN is: tot hier en niet verder. Ze 
geeft tevens aan dat als de Spreidingswet er komt, de ‘taak’ keihard terugkomt. Ze heeft 
wel begrip voor de opmerking van burgemeester Van den Hengel.  
 
Ook burgemeester Voskuil staat achter het standpunt van burgemeester Van den Hengel. 
Burgemeester Wortelboer herkent zich hier ook in. Gemeente Stede Broec heeft te maken 
met evacuees uit Sudan die op zeer korte termijn zijn ondergebracht op een vakantiepark 
en dat vraagt veel van een gemeente. Hij geeft aan dat gemeenten wel als serieuze partner 
behandeld moeten worden en dat betekent op tijd meegenomen worden als er iets moet 
gebeuren. Burgemeester Van den Hengel is het daar mee eens. 
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Burgemeester Nieuwenburg sluit zich aan bij de opmerking van burgemeester Van 
Kampen, dat we moeten doen wat onze taak is. Er zal een moment komen waarop ons 
gevraagd wordt om een statement. 
 
 
Burgemeester Bonsen-Lemmers merkt op dat bij serieus partnerschap hoort dat de 
ervaringen die worden opgedaan met de CNO ook worden gedeeld met de 
Staatssecretaris. Eén van die ervaringen is dat de doorstroom moeilijk is omdat de IND 
grote problemen heeft om de procedure vlot te laten verlopen. Het is niet goed als mensen 
een jaar in de CNO zitten en nog niemand van de IND hebben gesproken. Zij geeft dit 
signaal graag af aan de Staatssecretaris. 
 

 Burgemeester Nieuwenburg schorst de vergadering om 10.43 uur zodat burgemeester 
Schouten het voorzitterschap daarna over kan nemen. 
De vergadering gaat verder om 10.57 uur. 
 

2.5 Ontwikkeling Brandweerzorg 
Burgemeester Pijl leidt het onderwerp in namens portefeuillehouder Brandweerzorg, 
burgemeester De Boer, en namens burgemeester Bonsen-Lemmers.  
Er wordt gewerkt aan een toekomstbestendige brandweerzorg. Een aantal urgenties liggen 
op tafel die dit nodig maken, zoals beschreven in het stuk ‘Herziening uitgangspunten 
ontwikkeling brandweerzorg’. Eerder zijn hierover gedachten geformuleerd die destijds 
hebben geleid tot veel onrust. Er is vervolgens op de pauzeknop gedrukt en alles is 
opnieuw besproken, o.a. middels een aantal sessies met het algemeen bestuur. Tevens is 
er een Adviescommissie Brandweerzorg ingesteld met burgemeester De Boer als 
voorzitter. Afgesproken is dat deze commissie een nieuwe set uitgangspunten zou gaan 
opstellen, en die liggen nu voor. Burgemeester Pijl benoemt de uitgangspunten en geeft 
aan dat nieuw zijn: ‘uitgaan het huidige fijnmazige model’ en ‘werken met een budgettair 
neutraal kader wordt losgelaten’. Als de uitgangspunten worden vastgesteld, gaat de 
Adviescommissie Brandweerzorg verder aan de slag, zodat in het najaar een meerjarig plan 
voorgelegd kan worden.  
 
Burgemeester Bonsen-Lemmers vult aan dat er nog 2 andere ontwikkelingen zijn, nl. de  
positie van vrijwilligheid gaat ten gevolge van Europese regelgeving financiële 
consequenties hebben. Daarnaast is binnen de VRNHN vastgesteld dat gemeenten samen 
moeten optrekken en verantwoordelijkheid moeten nemen, ook waar het gaat om het 
verzamelen en vastleggen van data (de posten spelen hierin dus ook een rol).  
 
Burgemeester Uitdehaag geeft aan dat het verstandig is goed af te spreken wat de directie 
gaat doen en wat de 16 burgemeesters gaan doen. Hij roept op om duidelijk naar elkaar te 
zijn over wat men van elkaar verwacht. 
 
Burgemeester Poorter geeft complimenten voor het stuk en de inspanningen die zijn 
gedaan. Het uitgangspunt ‘het werken met een budgettair neutraal kader wordt losgelaten’ 
is goed. Voorgesteld wordt om € 250.000 aan frictiekosten te herbestemmen voor de 
voorbereidende (beleids)ontwikkelingen. Hij is van mening dat de onderbouwing hiervan 
sterker kan, het is van belang te kijken naar hoe dit gaat.  
Burgemeester Pijl geeft aan dat de reserve wordt ingezet om het traject beleidsmatig te 
ondersteunen. Het geld is nodig en deze bestemmingsreserve zal voldoende ruimte bieden 
om meters te maken om de plannen uit te werken.  
 
Burgemeester Voskuil geeft complimenten voor de uitwerking van het voorstel. Hij wijst op 
een omissie: er is wel gesproken over innovatie, maar de pilot first responder (Post Groet) 
ontbreekt. Vermelding ervan helpt als er met andere partijen/gremia gesproken gaat 
worden. Hij verzoekt derhalve om een zin hierover in het voorstel op te nemen. 
Burgemeester Pijl geeft hierbij aan dat het valt onder maatwerk, net als de brandweer 
assistent. Per plek wordt gekeken wat er nodig en mogelijk is. 
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Burgemeester Nieuwenburg vraagt aandacht voor communicatie richting de achterban, ook 
met betrekking tot de financiële consequenties. Leg de raden uit wat budgettair neutraal 
betekent. Financieel moet het correct geregeld worden en als er afgeweken wordt, moet 
erover gecommuniceerd worden. 
 
Burgemeester Wortelboer geeft ook zijn complimenten en sluit zich aan bij de woorden van 
burgemeester Nieuwenburg. Hij verwacht in het najaar voorstellen met keuzen en 
consequenties. 
 
Burgemeester Bonsen-Lemmers geeft aan de opmerkingen mee te nemen naar de 
Adviescommissie Brandweerzorg. Budgetdiscipline wordt niet losgelaten. 
 
Besluit: 
Het Algemeen Bestuur wordt voorgesteld om: 

1. In te stemmen met het voorstel om de bestuurlijke uitgangspunten van 
brandweer 360 (vastgesteld op 6 december 2019) te herzien.  
2. In te stemmen met de geherformuleerde uitgangspunten.  

 
Het Algemeen Bestuur wordt voorgesteld om:  

1. In te stemmen met de voorgestelde herbestemming in 2023 van €250.000 
euro voor een bestemmingsreserve ontwikkeling brandweerzorg uit de 
bestaande bestemmingsreserve personele frictiekosten/mobiliteitsbeleid.  

 
Het algemeen bestuur stemt in met deze voorstellen, met complimenten. 
De opmerking over de first responder (Post Groet) wordt toegevoegd. 
 
Communicatie: 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Taneja over de communicatie.  
De heer Taneja dankt het algemeen bestuur voor het vertrouwen en het vaststellen van de 
uitgangspunten. Communicatie zal opgepakt worden in overleg met de Adviescommissie 
Brandweerzorg. De 2 posten die gesloten zouden worden, zijn bezocht door de betrokken 
burgemeesters. Postcommandanten zijn geïnformeerd en na vandaag gaat de VRNHN 
verder met de communicatie. Burgemeester De Boer en de heer Taneja hebben een 
interview gehad met het NHD en alle raden zullen worden bezocht.  
 
Burgemeester Nieuwenburg merkt hierbij op dat de raden inzicht willen in de rijksdekking 
met betrekking tot de financiële consequenties. Dit gremium moet inzicht geven in wie wat 
betaalt. Er ligt financiële druk op de gemeenten, dus duidelijkheid is echt nodig. 
Burgemeester Bonsen-Lemmers geeft aan dat dit inzichtelijk gemaakt zal worden en dat de 
raden worden geïnformeerd, evt. via de regionale raadsbijeenkomsten. Ook vanuit BAC 
Brandweer zullen het algemeen bestuur en de raden geïnformeerd worden. 
 

2.6 Gemeenschappelijke Regeling en bestuurlijke inrichting 
Burgemeester Van Kampen geeft een korte toelichting. 
De raden worden nu geïnformeerd over de nieuwe Wet gemeenschappelijke regelingen.  
Er ligt een stuk bij de raden om hierover zienswijzen af te geven. Ook vanuit de 
gemeenschappelijke regelingen mag het algemeen bestuur aangeven hoe erover gedacht 
wordt. De zienswijzen van de raden en opmerkingen vanuit de gemeenschappelijke 
regelingen worden verzameld en worden aan het eind van het jaar voorgelegd aan de 
raden, zodat begin 2024 implementatie kan plaatsvinden.  
Er is veel werk verzet en bestuurlijk wordt het traject getrokken door burgemeester Van 
Kampen, in samenwerking met burgemeesters Voskuil en Van Zuijlen. 
Burgemeester Van Kampen sluit af met de opmerking dat er met name vanuit de 
gemeenschappelijke regelingen nog reacties moeten komen op het concept dat er ligt. 
 
Burgemeester Ten Bruggencate merkt op dat de gemeente Heiloo iets achterloopt in het  
zienswijzetraject, maar dat wordt beter. Dit geldt voor alle 4 BUCH-gemeenten. 
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3 Hamerstukken 
3.1 Aanwijzing leden auditcommissie 

 
Besluit: 
Het algemeen bestuur besluit de volgende leden aan te wijzen als lid van de 
auditcommissie: 

a. Mevrouw A. van Dam, burgemeester Hollands Kroon. 
b. Mevrouw M. ten Bruggencate, burgemeester Heiloo. 
c. De heer D.D. Straat, waarnemend burgemeester Medemblik (tot september 

2023). 
 

3.2 Aanwijzing tijdelijk bestuurlijk portefeuillehouder Regionaal Beleidsplan 2024-2027 
 
Besluit: 
Het algemeen bestuur besluit de volgende leden aan te wijzen als tijdelijk bestuurlijk 
portefeuillehouder voor het Beleidsplan VRNHN 2024-2027:  

a. De heer M.F. Poorter, burgemeester Dijk en Waard.  
b. Mevrouw M. ten Bruggencate, burgemeester Heiloo.  

voor de periode tot en met vaststelling van het Regionaal Beleidsplan 2024-2027 in Q1 
2024.  
 
 

4 Afscheid vertrekkende burgemeester: de heer Uitdehaag, gemeente Texel 
De voorzitter richt het woord tot burgemeester Uitdehaag, bedankt hem namens het 
algemeen bestuur en overhandigt hem bloemen en een aandenken.  
Burgemeester Uitdehaag dankt iedereen voor de samenwerking. 
 

5 Sluiting 
5.1 Rondvraag 

Geen opmerkingen of vragen. 
 

 
 


